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This content is for informational purposes and is not intended to be a substitute for the advice of a healthcare professional. It is important that you rely on the advice of a 
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 .ص حالتكمن المهم أن تعتمد على نصيحة طبيبك ومقدم الرعاية الصحية فيما يخ. هذا المحتوى هو لأغراض تثقيفية وهو ليس معد كبديل للنصيحة التي يقدمها الطبيب أو مقدم الرعاية الصحية

Classification: JHAH: Public 

يجب إجراء حمل اختباري للتأكد من أنك لستِ حاملاً قبل بدء تناول هذا العقار. تحدثي يحُظر تناول هذا العقار إذا كنت حاملاً. 

.قبل بدء تناول هذا العقار إلى طبيبك في هذا الأمر  

م وسيلة لمنع الحمل خلال تجنبي استخدام هذا العقار إذا كنتِ قادرة على الحمل، وإذا كنتِ لا تستخدمين وسيلة منع حمل فعالة لتجنب حدوث حمل. يجب عليكِ استخدا

 فترة تناول هذا العقار. 

جين أيضًا إلى عدم الرضاعة الطبيعية أثناء تناول هذا العقار ولبعض الوقت إذا كنتِ ترُضعين رضاعة طبيعية. أوقفي الرضاعة الطبيعية عند تناول هذا العقار. قد تحتا

 بعد تناول آخر جرعة

 ما هي بعض الأشياء التي يلزمني معرفتها أو فعلها أثناء تناولي لهذا العقار؟

 :عالية الخطورة التالية والتي قد تكون مرتبطة بآثار جانبيةاخبر طبيبك أو احصل على المساعدة الطبية على الفور إذا ظهرت لديك أي من العلامات أو الأعراض 

 ب ذلك حمّى أو أعراض لرد فعل تحسسي، مثل الطفح الجلدي، أو الشرى، أو الحكة، أو احمرار البشرة أو تورمها أو انتشار البثور عليها أو تقشرها، ويصاح

صعوبة في التنفس أو البلع أو الكلام، أو حدوث بحّة غير عادية، أو توّرم في الفم أو الوجه بدون حمّى، أو صفير عند التنفس، أو ضيق في الصدر أو الحلق، أو 

 .أو الشفتين أو اللسان أو الحلق

 علامات وجود مشكلة في البنكرياس مثل ألم شديد جداً في المعدة أو ألم شديد جداً في الظهر أو اضطراب شديد جداً في المعدة أو قيء 

 مثل عدم القدرة على التبول أو تغير في كمية البول أو وجود دم في البول أو زيادة كبيرة في الوزن أعراض مشاكل الكلى. 

 أعراض تشير إلى وجود مشكلات في الكبد، مثل البول داكن اللون، أو البراز فاتح اللون، أو القيء، أو اصفرار الجلد أو العينين. 

 ل ضيق النَفسأعراض الإصابة بمشكلات في الرئة أو التنفس مث. 

 )أعراض لمشكلات بالأعصاب مثل الشعور حرق أو بخدر أو وخز غير عادي، أو الشعور بالوهن، أو عدم القدرة على تحريك جزء من الجسم )شلل. 

 درجة الحرارة أو بدون عراض رد فعل جلدي حاد )متلازمة ستيفنس جونسون( مثل احمرار الجلد أو تورمه أو انتشار البثور عليه أو تقشره )مع ارتفاع في أ

 ذلك(؛ أو احمرار العين أو تهيجها؛ أو قروح في الفم أو الحلق أو الأنف أو العينين.
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Do NOT take this medication if you are pregnant.  

You must have pregnancy tests that show you are NOT pregnant before starting this medication. 
Discuss with your doctor before starting this medication. 

Do not take this drug if you are able to get pregnant and are not using effective birth control to prevent pregnancy. 
You must use birth control while taking this drug.  

If you are breast-feeding. Do not breast-feed while you take this drug. You may also need to avoid breast-feeding for 
some time after your last dose. 

What are some things I need to know or do while I take this medication? 

Tell your doctor or get medical help right away if you have any of the following signs or symptoms that may be related very serious effects: 

 Signs of an allergic reaction, like rash; hives; itching; red, swollen, blistered, or peeling skin with or without fever; wheezing; 
tightness in the chest or throat; trouble breathing, swallowing, or talking; unusual hoarseness; or swelling of the mouth, face, lips, 
tongue, or throat. 

 Signs of a pancreas problem like very bad stomach pain, very bad back pain, or very bad upset stomach or throwing up. 

 Signs of kidney problems like unable to pass urine, change in how much urine is passed, blood in the urine, or a big weight gain. 

 Signs of liver problems like dark urine, light-colored stools, throwing up, or yellow skin or eyes. 

 Signs of lung or breathing problems like shortness of breath. 

 Signs of nerve problems like a burning, numbness, or tingling feeling that is not normal; weakness; or not being able to move a 
part of the body (paralysis). 

 Signs of a severe skin reaction (Stevens-Johnson syndrome) like red, swollen, blistered, or peeling skin (with or without fever); red 
or irritated eyes; or sores in the mouth, throat, nose, or eyes. 

 


